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Zpráva o činnosti Svazu národní házené
pro 22. Valnou hromadu SNH

Vážené dámy a pánové,

nejprve mi dovolte, abych Vás i já přivítal na jednání 22. Valné hromady SNH a poděkoval
Vám za Vaši účast na dnešním jednání. Na úvod své zprávy bych Vás rád požádal, abychom
chvilkou ticha uctili památku všech národních házenkářů, našich spoluhráčů, kamarádů a přátel,
kteří již bohužel naše řady navždy opustili. Děkuji vám.

A nyní tedy již k samotné zprávě. Scházíme se opět po roce na jednání nejvyššího orgánu
našeho spolku, abychom zhodnotili uplynulé období, projednali aktuální témata týkající se našeho
sportu, případně vytýčili úkoly do budoucna a také abychom zvolili nový vedení Svazu národní
házené. Dnešním dnem končí čtyřleté volební období stávajícího výkonného výboru, který byl
zvolen v dubnu 2016 a který pracoval ve složení Jiří Cedidlo, Martin Gřes, Jaroslav Holý, Romana
Jabbourová, Vendula Šmídlová, Martin Leugner, Otto Schmidt, Miroslav Jelen a Ivo Toman.

Opět jsem vcelku dlouho zvažoval, jakým způsobem vlastně tuto zprávu pojmout, abych
řekl vše, co by mělo být řečeno, a zároveň aby zpráva byla co nejkratší i vzhledem k tomu, s čím se
aktuálně potýkáme.

Upřímně musí uvést, že jsem byl přesvědčen o tom, že za těch více než 20 let, kdy se
pohybuji v různých svazových funkcích, jsem už zažil téměř vše a v podstatě nic už mě nemůže
překvapit. Bohužel koronavirová krize nám všem ukázala, že takřka vše může být ze dne na den
jinak a z ničeho nic jsme nuceni přijímat rozhodnutí a opatření, která jsme si nedokázali představit
ani v těch nejdivočejších snech.  Kdo z nás si ještě letos v zimě dokázal představit, že budeme
nuceni rozhodovat o tom, že zrušíme celý soutěžní ročník. Jsem proto velice rád, že všechna
bezprecedentní rozhodnutí, které jsme museli učinit v předchozích měsících, byly přijímány v
široké shodě nejen v rámci výkonného výboru, ale také se zástupci jednotlivých oblastních komisí,
kteří se pravidelně zúčastňovali všech online jednání v průběhu krize. Proto bych rád v tuto chvíli
všem svým kolegům poděkoval za přístup a podporu.

Nyní si dovolím přejít ke stručnému zhodnocení běžné činnosti svazu a jednotlivých komisí.
Když odhlédneme od mimořádností způsobených koronavirem, lze hodnotit právě končící volební
období výkonného výboru jako velice stabilní, beze změn ve složení či jiných turbulencí. V jedné ze
svých zpráv na minulých valných hromadách jsem uvedl, že z mého pohledu je největším úskalím
činnosti výkonného výboru časová vytíženost jednotlivých členů. Toto platí stále, ale nejen pro
členy výkonného výboru, známe to všichni ze svých oddílů. Přece jen je potřeba si uvědomit, že
členství ve výkonném výboru není o tom se jednou za dva měsíce sejít, rozhodnout a mít na další
dva měsíce vystaráno. Práce ve výkonném výboru a s tím související vedení některé z odborných
komisí je spojeno s velkým objemem práce, který je potřeba odvést, protože nemáme aparát
placených zaměstnanců a samo se nic neudělá. Samozřejmě u některých komisí to nemusí být až
tak extrémní, ale např. v případě STK, DÚ či KR se v průběhu ligových soutěží jedná takřka o
každodenní práci. Proto si velice vážím všech lidí, kteří jsou ochotni svůj volný čas, kterého máme
všichni čím dál méně, věnovat činnosti pro národní házenou. A to samozřejmě neplatí jen pro
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členy výkonného výboru, ale také činovníky na všech úrovních našeho sportu včetně oddílů,
oblastních komisí atd.

Důležitou roli při podpoře jak odborných komisí, tak sdružených oddílů a klubů, hraje určitě
sekretariát svazu. Od 1.října 2015 vykonává tuto funkci pan Zdeněk Soukup a já osobně si dovolím
jeho působení hodnotit velmi pozitivně. Přestože v průběhu minulého roku došlo ke změně
podmínek vzájemné spolupráce pevně věřím, že tato spolupráce bude pokračovat i do budoucna.
Každopádně Zdeňku díky!

A nyní již k jednotlivým odborným komisím:
- jednou z nejnáročnějších komisí je určitě sportovně-technická komise včetně jejího

disciplinárního úseku. Po celé volební období vedl STK pan Martin Gřes a osobně si dovolím
hodnotit výstupy práce STK velmi pozitivně.

-  v průběhu funkčního období připravila STK čtyři ligové ročníky a také čtyři ročníky
Českého poháru dospělých a věřte mi, nebylo to nic jednoduchého. Zatímco Český pohár, co se
týče organizace, probíhá celkem v poklidu v zajetých kolejích, tak v ligové soutěži je řada
problémových oblastí. Samostatnou kapitolou jsou herní systémy vrcholných soutěží, zejména
v kategoriích žen. Herní systémy soutěží jsou stále živé téma, kterým se bude muset nový výkonný
výbor opětovně zabývat.

- jako stabilní lze hodnotit situaci v disciplinárním úseku STK, který byl již druhé volební
období veden panem Jaroslavem Holým. Disciplinární úsek plnil své úkoly, rozhodnutí byla
vydávána včas a dle mého názoru se podařilo udržet kontinuitu rozhodování v jednotlivých
případech po celou dobu funkčního období.

- každopádně Martine a Jardo – díky!

-  další komisí, která vyžaduje v průběhu soutěžního ročníku každodenní nasazení, je komise
rozhodčích, kterou vedl pan Otto Schmidt.

- komise rozhodčích pracuje bez větších výkyvů, pravidelně je pořádán seminář ligových
rozhodčích i školení rozhodčích 2. a 3. třídy

- při své práci KR stále častěji pociťuje nedostatek kvalitních ligových rozhodčích, což není
způsobeno jen jejich počtem, ale také jejich dalšími zájmy či povinnostmi v oddílech – řada
rozhodčích je stále aktivními hráči, případně trenéry. Důsledkem této situace jsou problémy při
obsazování na jednotlivá utkání, časté změny delegací apod.

- pan Schmidt se rozhodl již nekandidovat do výkonného výboru pro další období a ukončit
své působení ve svazových funkcích, což mě osobně velice mrzí. Přesto věřím, že se i nadále bude
podílet na činnosti nejen KR

- každopádně Otto – díky!

- třetí komisí, kterou si dovolím zmínit, je komise mládeže, kterou vedla paní Václava
Šmídlová

- kromě již tradičních akcí jako jsou mistrovství a poháry České republiky či zimní halové
mistrovství žactva a zimní liga dorostu se podařilo nastartovat i superpohár mládeže, tzn. turnaj
reprezentačních výběru jednotlivých oblastí, jako každoroční akci při příležitosti mezizemských
utkání Čechy – Morava

- KM se rovněž podílela přípravě a realizaci nového modelu výcvikového tábora juniorů a
juniorek

- každopádně Vendulo – díky!

- trenérská rada pod vedením pana Miroslava Jelena rovněž navázala na svou činnost
v předešlém období a kromě běžné agendy, jako jsou školení a semináře trenérů, připravila a
uvedla do praxe nový model VTJ, který se setkal s pozitivní odezvou, o čemž svědčí minimálně více
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než dvojnásobný počet frekventantů VTJ 2019 oproti letům minulým, kdy byla již akce v původním
modelu neudržitelná

- osobně mě opět velice mrzí, že se pan Jelen rozhodl již znovu nekandidovat do VV,
nicméně stejně jako u Otty Schmidta věřím, že bude i nadále, i když v jiné pozici, v národní házené
působit

- každopádně Slávku – díky!

- další komisí, jejíž činnost je nesporně velice náročná, je hospodářská komise, jejímž
vedením byl pověřen pan Ivo Toman

- činnost komise spočívá zejména v přípravě podkladů a následného vyúčtování státních
dotací, administraci vyúčtování všech svazových akcí, vyúčtovávání ligových rozhodčích, přípravě
všech potřebných podkladů pro ekonomické oddělení ČUS, které našemu svazu vede účetní
agendu, zpracovávání propočtu finančního řádu atd.

- bohužel v podstatě po celé volební období se předseda hospodářské komise z osobních
důvodů do činnosti komise nezapojoval a nezúčastňoval se ani jednání výkonného výboru, což mě
osobně velice mrzí

- celá tíha činnosti tedy spadla na bedra členky hospodářské komise paní Vlasty Roskové,
která kompletně zajišťovala přípravu a zpracování vyúčtování rozhodčích, tak také na sekretáře
svazu

- jsem proto velice rád, že se paní Rosková rozhodla po několika letech opět kandidovat do
výkonného výboru a rád bych vás všechny požádal o její podporu při volbách

- organizační komise vedená paní Romanou Jabbourovou připravila mimo jiné jak úpravu
organizačního řádu SNH reflektující nové znění stanov našeho spolku, tak pravidelnou novelizaci
ostatních řádů a pravidel, která vešla v platnost v červenci loňského roku

- každopádně Romčo – díky!

- poslední komisí, kterou jsem zatím nezmínil, je ta vedená panem Martinem Leugnerem, a
to komise marketingová. Jedná se o komisi, jejíž činnost není na první pohled příliš vidět, nevydává
žádné zpravodaje, neřídí soutěže a ani nic podobného. Přesto vyžaduje spoustu specifické práce.

- marketingová komise si vytýčila za svůj cíl získat strategického partnera SNH, což se
bohužel zatím i přes řadu absolvovaných jednání nepodařilo, nicméně věřím, že komise v tomto
vytrvá a nakonec bude úspěšná

- naopak úspěšně pokračuje spolupráce SNH s firmou Global Collect, kdy po celé volební
období byla každoročně uzavírána smlouva o reklamě ve výši 150 tis. Kč, pro rok 2019 navýšená až
na 200 tis. Kč jako podpora nového modelu VTJ

- každopádně Martine – díky!

Tolik tedy stručně k jednotlivých odborným komisím výkonného výboru a nyní mi dovolte,
abych krátce

Z minulé valné hromady byly usnesením uloženy výkonnému výboru SNH čtyři úkoly. První
se týkal projednání všech diskusních příspěvků z 21. valné hromady a jejich zohlednění při činnosti
a rozhodování v jednotlivých odborných oblastech.

Druhým úkolem bylo zvážení navýšení dotace pro jednotlivé OSK za umístění
mládežnických družstev na celostátních akcích. Po zvážení okolností nebylo k navýšení
přistoupeno.

Třetí úkol se týkal zahájení přípravy na zpracování a vydání komplexního metodického
materiálu pro trenéry. Tento úkol byl svěřen do kompetence trenérské rady a organizační komise,
které v prvním kroku zmapovaly všechny stávající, v minulosti vydané, metodické materiály.
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Několik podnětů a zajímavých nápadů, které jsou využívány v praxi, došlo rovněž z několika oddílů,
za což jim patří dík. Další postup, stejně jako v jiných oblastech, paralyzovala korona krize.

Posledním úkolem uloženým výkonnému výboru bylo zpracování a realizace umožnění
regulérního startu smíšených družstev v soutěžích mladšího žactva. Tento úkol byl splněn.

Vážené dámy a pánové,
v každé své zprávě jsem se snažil otevřít nějaké téma, které považuji za důležité.
Všichni si uvědomujeme, že máme stále spoustu oblastí, ve kterých zaostáváme, ve kterých

máme rezervy. Jednou z těchto oblastí je určitě sebeprezentace národní házené a naší činnosti
navenek, vůči širší veřejnosti. Dnešní doba je velice rychlá, žijeme v online světě, velkou část svého
času trávíme na různých sociálních sítích a tam se musíme posunout i my. Samozřejmě internet
nám nevychová nové hráče a členy, to si musíme vždy odpracovat na hřištích při trénincích ve
svých oddílech. Nicméně právě internet a sociální sítě nám mohou pomoci nové děti na to hřiště
přivést a podchytit. Proto jsem přesvědčen o tom, že toto by měla být jedna z priorit pro další
období.

Samozřejmě nic není zadarmo a já jsem velice rád, že se v uplynulých letech podařilo
stabilizovat situaci ve financování činnosti našeho svazu, resp. stát se pevnou součástí dotační
politiky Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. Nebylo to vůbec jednoduché a občas to bylo
až jak se říká, na hranu. Určitě všichni víte, že od ledna letošního roku přebírá agendu sportu
z MŠMT nově zřízena Národní sportovní agentura, která bude mimo jiné již pro příští rok vypisovat
a administrovat dotační tituly pro sportovní prostředí, a já pevně věřím, i vzhledem k dosavadním
zkušenostem a komunikaci se zástupci této agentury, že se pro nás bude situace dále zlepšovat a
otevřou se nám možnosti k čerpání prostředků i z jiných programů, například na talentovanou
mládež. Národní sportovní agentura bude rovněž zajišťovat dotační program na podporu
sportovních spolků postižených omezeními v souvislosti s koronavirem. V tuto chvíli je již na
stránkách agentury zveřejněn dotační program a v následujících dnech by měla být zveřejněna i
příslušná výzva k podávání žádostí o dotaci.

V souvislosti s dotacemi je potřeba zmínit i to, že vláda ČR přijala aktualizaci podmínek pro
poskytování státních dotací, kdy jednou z podmínek pro poskytnutí dotace bude splnění všech
povinností stanovených spolkům v občanském zákoníku, zejména vložení všech povinných údajů
ve spolkovém rejstříku a uložení dokumentů ve sbírce listin. Proto si vás dovoluji vyzvat, abyste
toto neopomněli a případně chybějící údaje a listiny doplnili. Vyhnete se tak následným
komplikacím při získání financí např. z programu Můj klub.

Vážené dámy a pánové,
dnešním dnem se uzavírá další kapitola v historii našeho sportu. Proto mi dovolte abych

poděkoval nejen všem svým kolegyním a kolegům z výkonného výboru, dozorčí rady, odborných a
oblastních komisí, ale i všem vám, oddílovým činovníkům, rozhodčím, trenérům, prostě všem
lidem, kteří se kolem našeho sportu motají, za vaši práci, nasazení a entuziasmus, bez kterého by
náš sport již dávno neexistoval. Velice si vážím všech lidí, kteří jsou ochotni pro národní házenou
pracovat a věnovat jí svůj volný čas.

Zároveň pevně věřím, že náš mnohdy již odepisovaný sport, má před sebou další
perspektivu a dlouhou budoucnost.

Děkuji všem za pozornost.

V Praze dne 14. 6. 2020

Jiří Cedidlo v.r.
předseda SNH


